
Proces-verbal
Tncheiat Tn sedinta Comisiei de transport 9i mobilitate urbana

din data de 30 tanuarie 2023, ora 11

Sedinta s-a desfa§urat prin mijloace electronice, prin intermediul
platformei online de videoconferinta WebEx.

(_,onvocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
25.01.2023 a domnului pre9edinte Melciu Florin.

1. MELCIU FLORIN – PRE§EDINTE – prezent

2. VA)

3. HAZARIAN CONSTANTIN - prezent

4. NICOLAIE GEORGE - prezent

5.

6.

7.

8.

9.

10.

11.

12.

13,

)

COVACI FLORIN - prezent

MILEA DAN - prezent

T)
§UHAN VALERIU - NICOLAE - prezent

STOICA IOANA - prezent

CALENTARU NASI - prezent

PAVEL MARIUS - ADRIAN - prezent

)

Ordinea de zi a comisiei:
26. Proiect de hotarare privind aprobarea Protocolului de colaborare

dintre Municipiul Bucure9ti 9i Institutul National de Cercetare – Dezvoltare
Aerospatiala ”Elie Carafoli”

32. Proiect de hotarare privind transmiterea arterei de circulajie Str.
Drumul Tntre Tarlale – 5 tronsoane – identificate cu nr. CF 239143,
239136. 239144, 239140, 239152, din administrare Administratiei
Strazilor Bucure§ti Tn administrarea Sectorului 3 al Municipiului Bucure9ti,
in scopul realizarii unor lucrari de largire a strazii
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35. Proiect de hotarare privind majorarea capitalului social al
Societatii de Transport Bucure9ti STB S. A. prin emiterea de actiuni noi 9i
subscrierea acestora de catre actionarul majoritar

Proiect de hotarare privind modificarea Hotararii C.G.M.B. nr.
545/10.10.2022 privind aprobarea depunerii cererii de finantare cu titlul
"Sistem ITS integrat Smart &Green Mobility pentru regiunea Bucure9ti –
llfov – informarea calatorilor Tn statiile de transport public” in cadrul
apelului de proiecte PNRR/2022/C10 – Fondul local - 1.1.2, a Notei de
fundamentare a investi+iei, a Acordului de parteneriat dintre Municipiul
Bucure9ti, Sectorul 1 al Municipiului Bucure9ti, Sectorul 2 al Municipiului
Bucure9ti, Sectorul 3 al Municipiului Bucure9ti, Sectorul 4 al Municipiului
Bucure9ti, Sectorul 5 at Municipiului Bucure9ti 9i Sectorul 6 al Municipiului
Bucure9ti 9i a cheltuielilor aferente proiectului

Discujie despre TAXI-uri.

Asistent comisie

Domnule pre9edinte, sunt prezenji 11 din cei 13consilieri generali.
Este cvorum.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Muljumesc frumos.

Haideji sa citim ordinea de zi, s-o supunem la vot, dupa care sa
intram pe fiecare punct.

Muljumesc.

Asistent comisie

A venit domnul §efServiciu Control transport 9i utilitali publice Voicu
Daniel – Poli jia Locala a Municipiului Bucure9ti pentru discujia referitoare
la taxiuri. Acest punct doriji sa He la Tnceputul discujiei sau Ia final sau
unde sa-I introducem?
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Domnul Pre9edinte Melciu Florin

O sa-I rugam pe colegul nostru de la Poli jia Locala sa a9tepte sa
trecem Tn ordinea de zi 9i sa lasam discu jia la liber sa fie ultimul punct. Nu
sunt foarte multe puncte azi pe ordinea de zi 9i o sa fim mai practici.

Muljumesc.

Asistent comisie

26. Proiect de hotarare privind aprobarea Protocolului de colaborare
dintre Municipiul Bucure9ti 9i Institutul National de Cercetare – Dezvoltare
Aerospajiala ”Elie Carafoli”

32. Proiect de hotarare privind transmiterea arterei de circulatie Str.
Drumul Tntre Tarlale – 5 tronsoane – identificate cu nr. CF 239143,
239136, 239144, 239140, 239152, din administrare Administratiei
Strazilor Bucure9ti Tn administrarea Sectorului 3 al Municipiului Bucure§ti,
in scopul realizarii unor lucrari de largire a strazii

35. Proiect de hotarare privind majorarea capitalului social al
Societalii de Transport Bucure9ti STB S.A. prin emiterea de actiuni noi 9i
subscrierea acestora de catre actionaru I majoritar

Proiect de hotarare privind modiftcarea Hotararii C.G.M.B. nr.
545/10.10.2022 privind aprobarea depunerii cererii de finanjare cu titlul
’'Sistem ITS integrat Smart &Green Mobility pentru regiunea Bucure§ti –
llfov – informarea calatorilor in sta+iile de transport public” in cadrul
apelului de proiecte PNRR/2022/C10 – Fondul local - 1.1.2, a Notei de
fundamentare a investijiei, a Acordului de parteneriat dintre Municipiul
Bucure9ti, Sectorul 1 al Municipiului Bucure9ti, Sectorul 2 al Municipiului
Bucure9ti, Sectorul 3 al Municipiului Bucure9ti, Sectorul 4 al Municipiului
Bucure9ti, Sectorul 5 al Municipiului Bucure9ti 9i Sectorul 6 al Municipiului
Bucure9ti 9i a cheltuielilor aferente proiectului

Discujie despre TAXI-uri.

Aceasta este ordinea de zi propusa.

Dornnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Am o interven jie, domnule pre9edinte. fmi permiteji?
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Domnul Pre9edinte Melciu Florin

va rog, domnule §uhan.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Ne zbatem foarte tare pentru jurnali9ti sa Ie dam gratuitali, gasim tot
felul de metode care mai de care mai idioate, mai birocrate, adresa de la
redactorii 9efi cu 9tampila, sa se duca sa T9i ia certificatul de na9tere a lu
ma-sa, a lu' ta-su, a lui Grigore fra-su 9i sa vina sa-i dam gratuitate, dar
nu ne intereseaza care este situa jia noastra, a consilierilor generali.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Domnule §uhan, din ce-mi amintesc, noi am dat aviz negativ la acel
proiect.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

A9a-mi aduc 9i eu aminte.

Domnul Pre$edinte Melciu Florin

Verificam. Daca are aviz negativ, foarte bine. sa 9i-I Tnsu9easca. Se
poate pune 9i cu aviz negativ Tn 9edin ja Consiliului General 9i vedem
atunci. Daca are aviz negativ, din punctul meu de vedere, I-am trecut
atunci Tn discujie, are aviz negativ, eu nu I-a9 mai baga pe ordinea de zi.
Dar asta este o discujie cu toli colegii consilieri generali daca este O.K.
Adica mie mi se pare corect daca inclusiv noi platim parcarea, toate
celelalte activitali profesionale platesc parcarea, nu mi se pare corect ca
una dintre activitatile profesionale sa beneficieze de acest lucru.

Multumesc.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Foarte corect. Daca fmi permiteji sa continui ideea, eu sunt curios
daca prirnarul general, viceprimarii generali, daca dumnealor 198 platesc
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parcarea? Eu vreau sa ie9im din aceasta ipocrizie. Mie nu mi se pare
normal ca in calitate de ... , nu pentru ca am avea vreun privilegiu, dar
suntem Tn exercitatia atribu+iunilor noastre oferite prin lege pe teritoriul
municipiului Bucure9ti 9i mi se pare nefiresc sa platesc parcarea. Ma rog,
daca suntem foarte Tngrijora li de situatia ziari9tilor, mie mi se pare ca de
fapt asta e mai rnult un soi de populism destul de ieftin. O.K.

Multumesc

Asistent comisie

Domnule pre9edinte, domnilor consilieri, adaugam 9i punctul 24 sa
Ti mai dati inca o data aviz, sa-I discutati sau votam ordinea de zi asa cum
am citit-o?

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Haideti sa votam ordinea de zi cum am citit-o, iar acel proiect pe
PNRR cu statiile, din punctul meu de vedere ar trebui introdus, este un
proiect care se Tncearca sa se atraga fonduri 9i din punctul meu de vedere,
acolo nu e niciun feI de problema.

Asistent comisie

Puteji vota ordinea de zi.

Cu 11 voturi pentru, 1 abjinere §i 0 voturi impotriva, ordinea de
zi a fost aprobata.

26. Proiect de hotarare privind aprobarea Protocolului de
colaborare dintre Municipiul Bucure9ti 9i Institutul Najional de
Cercetare – Dezvoltare Aerospajiala “Elie Carafoli“

Raport de specialitate al Direcjiei Transporturi 9i Direc{iet Investitii.

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian

Ne-ar putea explica cineva proiectul?



Domnul Pre$edinte Melciu Florin

Asta era rugamintea, daca cineva de la Investitii sau de la Directia
de Transport ne poate spune cateva cuvinte?

Asistent comisie

Domnule pre9edinte, domnul consilier, am trimis email de convocare
9i am trimis 9i sms-uri, dar vad ca nu sunt prezenji nici de la Direc jia de
Transporturi, nici de la Direc jia de Investijii.

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian

Atunci hai sa ne !inem de cuvant, sa-I scoatem de pe ordinea de zi,
sa nu-I votam pentru ca e anormal acest lucru.

Domnul Pre$edinte Melciu Florin

Da. $i eu sunt de acord. Trecem la urmatorul punct. Tncercati
durnneavoastra sa sunaji la Directia de Transport. Daca pana la finalul
9edintei nu nu este nimeni de la dan9ii, TI scoatem de pe ordinea de zi,
Tnseamna ca nu este o urgenla. Daca ne raspund pana la finalul 9edinjei,
TI iI introducem. Daca nu, ramane pe data viitoare.

Asistent comisie

32. Proiect de hotarare privind transmiterea arterei de circula jie
Str. Drumul Tntre Tarlale – 5 tronsoane - identificate cu nr. CF 239143,
239136, 239’144, 239140, 239152, din administrarea Administratiei
Strazilor Bucure9ti Tn administrarea Sectorului 3 al Municipiului
Bucure9ti, in scopul realizirii unor lucrari de largire a strazii

Raport de specialitate Directia Transporturi 9i Directia Patrimoniu.
Doamna director Mariana Persunaru de la Directia Patrimoniu este Tn
webex.

Doamna director Per9unaru, ne auziji? Noi nu va auzim.
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Domnul Consilier Pavel Marius Adrian

Eu unul ma bucur ca dupa doi ani jumate de la solicitarea Primariei
Sector 3 pentru Tncredin{area administrarii drumului Tntre Tarlale, s-a
binevoit administra+ia Nicu9or Dan sa faca Tn sfar9it ceva pentru cetatenii
care stau Tn partea aceea de Bucure9ti.

Doamna Director executiv – Per9unaru Mariana

Buna dimineaja. Este vorba despre o solicitare a sectorului 3
referitor la transmiterea acestei artere de circula{ie, care este domeniul
public al municipiului Bucure9ti 9i care se afla Tn administrarea
Administrajiei Strazilor. Sectorul 3 a solicitat acest transfer in vederea
realizarii largirii strazii 9i realizarii unor investi Iii. Administrajia Strazilor ne-
a comunicat ca nu au proiecte de investi Iii pentru aceasta artera, fapt
pentru care cu Direcjia Transporturi am inijiat acest proiect de hotarare.
Am Tntocmit raportul la acest proiect de hotarare. Referitor la faptul ca
sectorul 3 a solicitat transferul acum ceva vreme, au fost ni9te discujiila
nivelul Municipiului Bucure9ti. Probabil ca colegii de la Transporturi ar
putea sa va spuna mai multe. Proiectul initial depus afecta 9i zona de llfov,
fapt pentru care nu s-a putut da aviz nefiind pe raza administrativ teritoriala
9i s-a solicitat o modificare a proiectului initial cu care, in cadrul Comisiei
de Transporturi pe care sectorul 3 Tl prezentase.

Domnul Pre$edinte Melciu Florin

Multumesc frurnos, doamna directoare, de explica+ie. Daca colegii
no9tri consilieri general a un punct de vedere, daca nu, va rog sa-I supuneji
la vot

Asistent comisie

Puteti vota.

Cu 10 voturi pentru, 1 abjinere 9i 1 vot impotriva, proiectul
prime§te aviz favorabil.

Punctul 35 de pe ordinea de zi, proiect de hotarare privind
majorarea capitalului social al Societalii de Transport Bucure9ti STB
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S.A. prin emiterea de acjiuni noi 9i subscrierea acestora de catre
acjionarul majoritar.

Raport de la Direcjia Transporturi. Este domnul Tartacu@, vad ca a
intrat domnul director de la Direc+ia Transporturi.

Domnul Director executiv Tartacuta Victor – Direcjia Transporturi

Buna ziua. Despre punctul acesta foarte multe nu prea va pot spune
pentru ca este o decizie care s-a luat 9i care practic excede competenjele
Directiei Transporturi. Din ceea ce am Tnteles fiind 9i o chestiune ceva mai
veche este ca se dore9te ca prin aceasta capitatizare sa se rezolve
anurnite obiective proprii STB. Cam asta va pot spune eu despre despre
acest punct.

Domnul Pre9edinte Melciu Flortn

Eu fiind 9i Tn AGA la STB, eu unul o sa votez pentru acest proiect
pentru ca primaria are cateva ... fala de STB 9i inclusiv STB-ul fala de
primarie pentru a Tmbunatali lucrurile, dar aceasta capitalizare, din punctul
meu de vedere, este benefica.

Asistent comisie

Este prezenta doamna director Celina Rusu Tn webex.

Doamna Director executiv adjunct Rusu Celina Cecilia – Directia
Guvernanta Corporativa

Buna ziua, domnul pre§edinte, buna ziua, domnilor consilieri
generali. Celina Rusu sunt de la Direc+ia de Guvernanla Corporativa.
Voiam sa va spunem ca este proiectul initiat de noi qi am respectat
hotararea Numarul 1 din 16/01.2023 a adoptata de adunarea generala
extraordinara a ac+ionarilor Societa+ii de Transport Bucure9ti, iar a9a cum
v-a spus domnul pre9edinte de cornisie, dumnealui se afla Ia in asociatia
in adunarea generala extraordinara 9i Ti mul{umesc pentru sustinere 91

daca sunt intrebari va stau la dispozitie.
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Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Buna ziua. §uhan sunt. Doamna, pana acum eu nu am auzit niciun
feI de explica Iii de la Dvs. Dvs. aji luat cuvantul doar ca sa va marcaji
prezenja 9i sa muljumiji domnului pre;edinte pentru activitatea sa in
cadrul AGA. Foarte bine. Puteaji sa-i daji un telefon pentru chestia asta.

Doamna Director executiv adjunct Rusu Celina Cecilia – Direc jia
Guvernanla Corporativa

fmi cer scuze. . .

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Pe mine ma intereseaza de ce faceji aceasta operajiune? Nu cu
invocarea unor hotarari ulterioare. Nu. De ce? in mod concret. Care este

motivul economic al acestei operajiuni? Sau contabil. Sau strategic. §i cat
anume e subscrierea?

Doamna Director executiv adjunct Rusu Celina Cecilia – Direc jia
Guvernanta Corporativa

Da. Subscrierea este formata din 2 valori: este cea a municipiului
Bucure9ti 9i a CJ llfov. in total 301644000, formata din suma 301304500
a municipiului Bucure9ti 9i 339500 CJ llfov. va ascult, daca doriji sa...

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Doamna, eu v-am pus doua Tntrebari. Prima nu a fost asta. Dvs. v-
aji ata9at de ultima, care e valoarea subscrierii. O.K. Am injeles. V-am
Tntrebat care este rajiunea? Ce anume a determinat STB sa apeleze la
aceasta procedura pentru ce? Ca sa faca ce? §i ca sa nu mai intervin inca
o data, domnule pre9edinte, Dvs. aji avut o inijiativa foarte buna Tn urma
cu ceva timp, anume aceea de a nu mai accepta pe ordinea de zi proiecte
de hotarare care nu sunt susjinute de catre inijiatori, de benefictarii lor,
pentru ca daca ei nu sunt prezenji, Tnseamna ca ii doare la basca. §i atunci
nu vad de ce nu ne-ar durea 9i pe noi la basca. Eu cred ca STB-ul ar fi
trebuit sa fie prezent aici. Macar, eu 9tiu, directorul economic, daca nu
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chiar stimatul 9i distinsul domn director general al carui nurne din pacate
fmi scapa in acest moment.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Rog DATJ-ul sa sune ori la domnul director economic ori la domnul
director Cri! sa intre sa lamureasca exact aceasta discu jie.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Mie mi se pare ca suntem trataji ca un feI de aplaudaci, de oameni
care trebuie sa ridice neaparat mana ca a9a vrea nu 9tiu care entitate, ca-
i persoana fizica sau juridica, nu conteaza.

Domnul Consilier Nicolaie George

Buna ziua, daca-rni daji voie, George Nicolaie sunt. Din cate 9tiu eu,
banii care vin din majorarea de capital social pot fi folosiji doar pe investi Iii,
deci sunt convins ca exista ni9te planuri de investijii la nivel de STB, care
justifica aceasta majorare de capital social. Sunt mai multe programe de
investijii. Sunt bani care se pot folosi doar la investijii.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Domnule coleg, cu tot respectul, aji rostit o platitudine. Pai eu nu
9tiam ca alea nu se pot foiosi decat pentru Investi Iii? Ma Tncalze9te cu
ceva pe mine? Pentru investi Iii. Dar care sunt alea?

Domnul Consilier Nicolaie George

va injeleg punctul de vedere. Deci repet. Din ce 9tiu eu, este vorba
de planul de Tnzestrare, adica achizi jia de mijloace de transport non-
poluante, este vorba de ni9te programe de refacerea cailor de rulaj pentru
tramvaie, asta va spun a9a din ce 9tiu eu, fmi pare rau ca nu 9tiu mai multe
detal ii
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Domnul Pre$edinte Melciu Florin

Domnul George Nicolaie, muljumesc frumos de implicare. L-am
rugat pe directorul general sa intre dansul sa ne explice punctul cu punct.
Evident ca banii sunt pe investijii, evident ca din punctul meu de vedere
lucrurile se duc pentru investitii, dar rugamintea DATJ-ului sa-1 sune
acuma pe domnul Cri1 9i sa-i faca legatura 9i sa ne puncteze Tn cateva
cuvinte exact pentru ce sunt. Muljumesc pentru sprijin, domnule Nicolaie.

Domnul Consilier Nicolaie George

Muljumesc 98 eu Dvs. 9i domnului §uhan, colegul nostru.

Asistent comisie

Vroiam sa va precizez ca am verificat Tn lista noastra. Avizul de la
punctul 24 este nefavorabil.

Domnul Consilier Milea Dan

Daca-mi permiteji, domnule pre9edinte, punctul 24, cel cu jurnali9tii,
noi degeaba am dat aviz nefavorabil pentru ca hotararea respectiva
305/2016 inca e valabila 9i orice jurnalist din Bucure9ti poate sa parcheze
oriunde cu o legitimajie pusa Tn geam, din cate am injeles. Deci e mai rau
decat ceea ce ni se propune noua acum. Deci cel mai simplu ar fi sa
abrogam complet punctul 2 de la .. .

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Aveji d reptate .

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Asta ar fi o solu jie buna. Dar in niciun caz asta cu birocra jia asta
care vrea sa se instaureze, cu adrese de la redactorul 9ef, de la .. .
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Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Are dreptate domnul §uhan pentru ca degeaba dam noi vot negativ
pentru ca ramane Tn vigoare cea din spate, care este mult mai proasta
decat asta de aici. Din punctul meu de vedere, ambele sunt proaste, ar
trebui sa le abrogam pe amandoua sau sa Ie dam aviz negativ. Cea din
spate este trecuta prin Consiliul General.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Domnul pre9edinte, pentru chestia asta trebuie o inijiativa. Inijiativa
trebuie sa ii apa4ina primarului, ca sa abrogam restul.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Sau unul grup politic.

Dornnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Hai sa vedern care grup politic face treaba asta. ca n-avem curaj sa
facem altele mult mai importante 9i mutt mai grave pentru noi 9i pentru
viitorul nostru.

Domnul Pre$edinte Melciu Florin

Aveji dreptate, dar 9i cu avizul negativ al comisiei de transport in
forma in care este pus acuma, in Consiliul General se poate vota pozitiv.
Nu are nicio relevan@ pentru ca votul Tn comisie este consultativ.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Da, O.K., aveji dreptate. Eu nu am contestat lucrul asta.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Mi-a scris 9i domnul director general Cri! ca a intrat. TI rog frumos sa
ne puncteze exact ce plan de investijii sunt 9i o sa rog colegii consilieri
generali, orice Tntrebare are domnului director general sa i-o adreseze.
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Muljumesc frurnos.

Domnul Director general Cri! Adrian – STB

Buna ziua, stimaji consilieri generali.

Muljumesc pentru invita jie, domnule pre9edinte. injeleg ca
intrebarea dumneavoastra se refera la planul de investi Iii propus urmare
a majorarii, a propunerii de majorare a capitalului social in suma de
301644000 de lei. Aceste aspecte sunt prinse 9i Tn testul investitorului
privat prudent. Practic, avem ca 9i investi Iii urmatoarele: finalizare tramvai

in curent alternativ cu o valoare de 6,8 milioane de lei, o autobaza
electrica de pe terenul de pe Giule9ti, achizijionat Tn 2019 cu o valoare de
42 de milioane de lei, modernizarea a 50 de tramvaie V3A, cu o valoare
totala de 176300000 lei, repara jia capitala pentru 4 caroserii de tramvaie
V3A cu o valoare de 3225808 lei, repara jie generala pentru 4 caroserii de
tramvaie cu o valoare de 7541000 de lei si modernizarea a 20 de tramvaie
Tatra cu o valoare totala de 65450000 de lei. §i a9 dori sa precizez vizavi
de cele doua moderizari de tramvaie, e vorba de modernizarea de
tramvaie V3A, respectiv modernizarea tramvaiului TATRA sub
urmatoarele aspecte: practic prin modernizare se va schimba 9i
echipamentul de tractiune, toate tramvaiele vor deveni vor fi transformate
in tramvaie cu accesibititate sporita cu podeaua la nivelul peronului pentru
o ... de cel pujin 35% din Tntreaga suprafala a tramvaiului 9i dotarea cu
sisteme de ctimatizare pentru salonul pasagerilor 98 cabina manipulantului.
Daca sunt Tntrebari punctuale, pot sa raspund.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Da. §uhan sunt. Buna ziua, domnule director general. Nu vreau sa-
i adresez nicio Tntrebare. Vreau sa va muljumesc pentru explicajiile
durnneavoastra, a9 putea spune complete. Am Tnteles 9i noi despre ce e
vorba Tn propozi+ii acum. intrebarea totu9i, eu am o Tntrebare, daca
durnneavoastra considerati ca acest proiect este important pentru ... pe
care o conduceti?
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Domnul Director general Cri! Adrian – STB

Este foarte important ca pe de o parte, luand Tn considerare faptul
ca parcul de trarnvaie va fi Tmbunatalit prin recep{ionarea celor 100 de
tramvaie, e clar ca noi avem in momentul de faji o necesitate de 400 de
trarnvaie, 9tim prea bine ca investi+iile Tn aceasta zona au fost unele
scazute Tn ultimile zeci de ani sa punem a§a 9i chiar daca vom accesa alte
fonduri pentru achizi+ie de tramvaie noi, e clar ca trebuie modernizate si o
parte dintre cele care se afla Tn exploatare. Prin modernizare Tn+elegem o
transformare capitala a acestor vehicule astfel Tncat ele sa satisfaca toate
cerin{ele calitative 9i vizavi de capacitatea de transport pentru un transport
civilizat Tn capitala. Noi nu mai vrem daca nu mai vrem sa sa avem niste
tramvaie care sa arate ca in anii ’80. Asta e clar. Ne trebuie niste tramvaie
modificate. Eu chiar o sa va invit Tn urmatoarea saptamana daca timpul va
ofera aceasta posibilitate, sa participaji la uzina de reparatii, deja avem
prototipul tramvaiului V3A, ... partial coborata care va utiliza pentru prima
data in exterior fibra de sticla, ceea ce ofera posibilitatea unei Tntretineri
mult mai k)une a tramvaiului 9i nu va mai avea rugina pe caroserie. De
asemenea si interioarele sunt facute tot din fibra de sticla si avem alte
solu+ii constructive care pe de o parte se reduca costurile 9i pe de alta
parte sa ne dea o durata de viata mult mai mare la tramvaie.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Da. Eu va mul+umesc 9i pentru aceste explica{ii. injeleg ca proiectul
e foarte important, proiectul de hotarare pe care noi iI avem Tn dezbatere
acurna e foarte important pentru dumneavoastra. Ceea ce nu injeleg Tnsa,
ma baga oarecum Tn ceaji, de ce nu-i acordaji importanta, nu ne acordati
9i noua importanja cuverlita, noi cei care suntem chemati sa votam acest
proiect pentru ca.. .

Domnul Director general Crit Adrian – STB

Oricand, oricand, asta 9i spuneam, oricand va a9tept pentru vizita
de lucru pentru orice chestiune.
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Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Eu vin, cu mare placere raspund invitatiei dumneavoastra, numai sa
ne anunjaji c;and cand anume vre{i sa organizaji, dar repet, poate pe viitor,
iata noi am pierdut acuma o ora a9teptandu-va pe dumneavoastra sa ne
daji ni9te explicatii care sunt fire9ti, nu va cerem cine 9tie ce mare lucru.

Domnul Director general Cri! Adrian – STB

Domnule consilier genera, cu respect, cum am fost contactat, in
urrnatoarele doua minute a fost online.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Daca fmi perrniteji sa termin, va rog. Am fi rezolvat treaba asta in
cinci minute, nu ar fi durat mai mutt. Atata v-a luat dumneavoastra ca sa
daji explica+iile pertinente Tn materie.

Domnul Director general Crit Adrian – STB

Cu orice informajie va stau la dispozi jie.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Da. O.K. Bine. Muljumesc.

Domnul Director general Cri! Adrian – STB

Muljumesc. O zi t)una.

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian

Tntrebare: acea majorare de capital are legatura 9i cu achizitia de
servicii de paza, celebri 70 de milioane de lei?

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Nu. Nu are legatura.
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Domnul Director general Crit Adrian – STB

Daca tot s-a pus aceasta Tntrebare, pot sa raspund punctual. A fost
o valoare estimata Ia circa 70 de milioane de lei, atribuirea s-a facut pentru
o surna mult mai mica, bugetul anual e de 11880000 lei plus TVA, in
conditiile Tn care ca 9i informa+ie pentru consilierii generali, doar costurile
cu personalul propriu ne-au costat anul trecut 16460000 lei, deci prin
digitalizare, noua companie ne ofera un serviciu din punct de vedere
calitativ mai bun la un pret mai mic.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Un motiv Tn plus, domnule director general se !ineji mai aproape de
noi

Domnul Pre$edinte Melciu Florin

Muljumesc frumos directorului general. O sa-i rog pe domnii de la,
colegii no9tri de la DATJ, cand trimit invita{ia catre STB, sa-I puna 9i pe
domnul director in cc. §i cand sunt lucruri foarte importante, rugamintea
la domnul director sa fie prezent, sa ni le explice ca uitaji in cinci minute
am rezolvat problema. in legatura cu acel contract de paza, 9tiu ca domnul
director mi 1-a explicat in 9edinta de AGA, costurile doar pe doar pe partea
urnana sunt cu 6 milioane mai mici, plus ca o sa fie monitorizare video pe
un ecran foarte mare din toate din toate autobazele STB. Deci din punctul
meu de vedere a fost un proiect bun.

Domnul Director general Cri! Adrian – STB

Eu va rnuljumesc domnule pre9edinte. sa !inem legatura 9i o sa fac
in mod oficial invita+ia pentru vizita la uzina de repara+ii.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Multumesc frumos.

Daca nu mai sunt Tntrebari, rugamintea sa trecem la vot.
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Asistent comisie

Puteti vota.

8 voturi pentru, 4 abjineri, 0 voturi impotrivi. Aviz favorabil.

Trecem la punctul care a fost propus pentru suplimentarea ordinii de
zi a Consiliului General, proiect de hotarare privind modificarea
Hotararii C.G.M.B. nr. 545/10.10.2022 privind aprobarea depunerii
cererii de finanjare cu titlul "Sistem ITS integrat Smart &Green
Mobility pentru regiunea Bucure9ti – llfov – informarea calatorilor in
stajiile de transport public“ in cadrul apelului de proiecte
PNRR/2022/C10 – Fondul local - 1.1.2, a Notei de fundamentare a
investijiei, a Acordului de parteneriat dintre Municipiul Bucure9ti,
Sectorul 1 al Municipiului Bucure§ti, Sectorul 2 al Municipiului
Bucure9ti, Sectorul 3 al Municipiului Bucure9ti, Sectorul 4 al
Municipiului Bucure9ti, Sectorul 5 al Municipiului Bucure9ti 9i
Sectorul 6 al Municipiului Bucure§ti 9i a cheltuielilor aferente
proiectului.

Raport de specialitate de la Directta Generala Investitii si Directia
Generala Management proiecte cu finanjare externa.

Doamna $ef serviciu planificare lucrari Bardan Lorena – Directia
Planificare Investijii

Buna ziua

Lorena Bardan sunt. De la Direc jia Investijii. Referitor la proiectul
supus aprobarii, noi am ini{iat Tn in luna a zecea, am aprobat depunerea
cererii de finanjare pentru acest proiect, dar ulterior procesului de evaluare
%cut de catre Ministerul Dezvoltarii, ne-au transmis o solicitare prin care
ar trebui sa refacem acest parteneriat asumat cu toate primariile de sector
implicate in acest proiect. Sectorul 1 a ie9it din proiect, drept pentru care
valoarea actualizata a investijiei a rezultat ... , astfel am bagat-o pe ordinea
de zi Tntrucat ni s-a dat o prelungire pentru termenul de raspuns pana pe
data de 7 februarie prin care trebuie sa venim cu acest parteneriat asumat.
Astfel valoarea actualizata fala de prima hotarare de consiliu este de
I0747740,92€, valoarea totala a proiectului, din care costurile eligibile
sunt de 5 milioane 683 472,04 €, iar costurile neeligibile sunt in valoare de
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5 milioane 064268,88 € bani pe care va suporta municipiul Bucure§ti, iar
fiecare primarie de sector va primi din eligibile cate 1 milion € de sector.

Domnul Pre$edinte Melciu Florin

Muljumesc frumos. Deci este un proiect upgradat, atat timp cat
sectorul 1 a ie9it din acest proiect.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

§ti li cumva de ce sectorul 1 s-a retras din acest proiect? Sectorul 1
nu face parte din municipiul Bucure9ti? Sectorul 1 nu are strazi pe care
circula STB-ul?

Doamna $ef serviciu planificare lucrari Bardan Lorena – Direc jia
Planificare Investi Iii

El a depus separat, am inteles. Nu pot sa confirm 100%, dar din cate
am injeles, sectorul 1 participa tot prin program, dar separat. Nu 9tiu
rnotivele pentru care .. .

Domnul Consilier §uhan Valeriu Nicolae

Sigur ca nu sunteji dumneavoastra vinovata, dar singurele cuvinte
care fmi trec prin cap acum suntem ca in filmele cu pro9ti. Deci sectorul 1
face separat, restul sectoarelor separat, eu cred ca aia care ne dau bani,
o parere foarte buna despre ... Astea sunt singurele mele comentarii. Vai
capul nostru.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Mul+umesc, doamna directoare de explicatii. Evident ca nu sunteti
dumneavoastra de vina 9i decizia de a ie9i din proiect doar a Sectorului 1
ii aparjine doamnei primar. Asta este. Daca nu mai sunt Tntrebari la colegii
no9tri consilieri generali, va rugam sa-1 supuneji la vot.
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Asistent comisie

Puteji vota.

11 voturi pentru, 1 abjinere, 0 voturi Tmpotriva.

Aviz favorabil

Revenim la punctul 26, proiect de hotarare privind aprobarea
Protocolului de colaborare dintre Municipiul Bucure9ti 9i Institutul
Najional de Cercetare – Dezvoltare Aerospajiala “Elie Carafoli“

Raport de la Directia Transporturi §i Directia Investitii. Domnul
director Tartacuta este Tn webex si doamna .. .

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

iI rog pe domnul director Tartacula cateva cuvinte sa ne adreseze
sa ne spuna cateva cuvinte despre acest proiect.

Multumesc

Domnul Director executiv Tartacuta Victor

Buna ziua din nou

Din nou trebuie sa va spun exact acela9i lucru pe care I-am spus 9i
la proiectul de mai devreme: e un proiect care nu este ... nostru, directiei
noastre 9i a9 vrea sa ave+i arnabilitatea sa acceptati ca el sa fie prezentat
de coinitiator.

Multumesc

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian

Domnule pre9edinte, Marius Pavel sunt. Am citit proiectul Tn
Tntregime 9i am ajuns Ia o concluzie trista. Noi participam la acest proiect
pentru a da informatii, ceea ce poate fi ok ca principiu, dar in principal
scopul nostru Tn acel proiect e sa asiguram un spatiu sau spajii 9i sa
promovam evenimentele pe care le organizeaza acel centru. Nu Injeleg
de ce am plati noi din bugetul primariei publicitatea unui eveniment? Sunt
tare curios sa aflu

19



Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Numai ca n-avem de la cine

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Nici eu nu am fost informat, domnule consilier Pavel despre acest
protect, dar daca nimeni de la Directia, domnul Tartacuta ne-a dat exact
datele 9i nu a fost coinijiativa dansului, Tncercam prin DATJ sa luam
legatura sa ne explice cineva acest proiect. Daca nu, ramane pe data
viitoare cand este cineva prezent ca sa ne dea toate datele 9i sa votam Tn
consecinta.

Doamna $ef serviciu planificare lucrari Bardan Lorena – Direc jia
Planificare Investijii

Buna ziua.

Lorena Bardan sunt. in ceea ce prive§te protocolul de colaborare cu
Institutul Najional, prin acest protocol se dore9te din ce am injeles eu de
la dornnii, ei doresc sa objina fonduri europene 9i nu pot decat daca au un
parteneriat cu municipiul Tn vederea eficientizarii 9i exploatarii
transportului urban, adica ei vor sa mearga pe partea de mobilitate prin
aceste proiecte. Mai mult de atat, pe partea de evenirnente cu tematica
9tiintifica, vor sa organizeze Tn cadrul unor muzee vizite cu elevii de la
liceele tehnice. Am Tnteles ca ei au 9i programul cu 9coala altfel, unde sunt
invita li elevi, unde fac diverse activitali 9i vor sa dezvolte partea aceasta
de mobilitate urbana.

Dornnul Pre9edinte Melciu Florin

Am Tnteles. Tntrebarea mea este ce costuri are Primaria Capitalei Tn
aceasta poveste?
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Doamna $ef serviciu planificare lucrari Bardan Lorena – Direcjia
Planificare Investitii

Tot din discutia cu dumnealor, am Tnteles ca primaria nu va avea
niciun cost in acest protocol. Ei vor susjine toata partea financiara.

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian

Doamna director, eu am citit Tn interiorul proiectului, scrie clar Tn

acordul de parteneriat: prirnaria se ocupa 9i azi ne-aji spus, ne-ati explicat
faptul ca este vorba despre muzee, ceea ce e laudabil, dar vad acolo
primaria sustine promovarea unor evenimente. Nu se precizeaza ce suma,
despre ce suma vorbim, nu se precizeaza despre ce eveniment este
vorba. Este la modul general. Primaria T9i va asuma.

Doamna $ef serviciu planificare lucrari Bardan Lorena – Directia
Planificare Investitii

Da, am spus, de evenirnente ei au susjinut doar partea cu elevii de
liceu si tot ce Tnseamna tot ce Tnseamna acest eveniment vor fi sustinute
financiar de catre ei. Mai mult de atat, nu 9tiu ce sa va spun, ce va urma,
daca se va aproba acest protocol de colaborare, care va fi mai departe,
vor fi obiectivele, nu 9tiu acum sa va spun.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

fmi permiteji? Noi suntem, repet, Tntr-un circ. Toata lumea care a
venit Tn afara de domnul Cri! care a fost foarte precis 9i exact in explicarea
investijiilor, foarte bine 9i Ti rnuljurnim, restul toata lumea presupune, 9tiu
ca, mi s-a spus ca, injeleg ca, dom-Ie, nimeni nu vine sa ne spuna ceva
concret. Dom-Ie, astea sunt lucrurile pe care noi trebuie sa le facem, atata
ne costa sau nu ne costa nimic, doar Tnteleg ca Tntrebarea punctuala a
colegului Pavel a avut un raspuns de acest gen. N-ar fi mai bine sa-i
invitam pe oamenii aia sa vina Tncoace sa ne spuna despre ce e vorba Tn
propozijie, unde e subiect 9i unde e predicatul.
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Domnul Pre$edinte Melciu Florin

Din punctul meu de vedere, primaria nu are costuri. Cred ca niciunul
dintre consilierii generali n-au nimic Tmpotriva Dar pentru clarificarea
acestui lucru, ar fi bine sa-i contactaji, sa intre Tntr-un webex, sa ne spuna
exact daca primaria generala nu are ni9te costuri 9i doar face un
parteneriat ca acel institut sa poata sa se asocieze, sa mearga pe fonduri
europene, cred ca niciunul dintre colegi n-are niciun feI de problema, din
contra, este un proiect benefic.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Nu asta e problema. Poate sa aiba costuri, ca totul se face pe bani,
nu se face pe vorbe. Nu-i o problema faptul ca ar fi costuri, dar sa 9tiu
despre ce e vorba Tn propozi Tie.

Doamna $ef serviciu planificare lucrari Bardan Lorena – Direcjia
Planificare Investijii

Ei au spus ca vor susjine financiar.

Dornnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Ei au spus ca, in+eleg ca. Nu, doamna, nu a9a se prezinta de ...
9edionla de comisie a Consiliului General, in faja unor consilieri generali.
Lucrurile trebuie sa fie clare, obiectiv prezentate.

Doamna $ef serviciu planificare lucrari Bardan Lorena – Directia
Planificare Investi Iii

in articolul 1 2 scrie ca ei vor sustine financiar. Tntr-adevar municipiul
doar la promovarea evenimentului.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

N-am injeles nimic.
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Doamna $ef serviciu planificare lucrari Bardan Lorena – Direc jia
Planificare Investijii

. . evenimentelor care vor avea Ioc in viitor

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Da, eu m-a9 ab jine in cel mai bun caz Tn legatura cu acest proiect
de hotarare 9i i-a9 chema pe oamenii aia sa dea explicajii clare sau cineva
care sa 9tie despre ce e vorba.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

O sa-I scoatem de pe ordinea de zi, cu rugamintea ca data viitoare
sa fie cineva de la de la ei responsabil, sa ne explice, din punctul meu de
vedere este un proiect foarte bun, dar 9i domnul §ucan 9i domnul Pavel
au dreptate, trebuie explicat ca sa-I injelegem.

Domnul Consilier Covaci Florin

Domnule pre9edintele, am votat deja ordinea de zi.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Am votat ordinea de zi, are dreptate, domnul consilier.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Da, aveji dreptate. Atunci tehnic este sa it supunern la vot 9i Tn caz
ca votul este negativ 9i ca sa nu intre Tn Consiliul General cu vot negativ
sau nu 9tiu cum o sa fie daca o sa fie negativ sau pozitiv, sa-i chemam
data viitoare sa ni-I explice sau alta solu+ie tehnica care se poate pentru
cd am votat ordinea de zi.

Asistent comisie

Da. trebuie votat
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Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Bine, atunci supuneji-1 la vot, va rog.

Asistent comisie

Puteti vota

Domnul Consilier Milea Dan

Dan Milea „pentru“.

Asistent comisie

Cu votul domnului Milea sunt 6 voturi pentru, 5 abjineri, 1 vot
im potriva.

Domnul Director executiv Tartacula Victor – Directia Transporturi

fmi cer scuze ca intervin. Ma gandeam ca o propunere, daca evident
sunteji de acord, initiatorii 9i cei care 9tiu foarte exact ceea ce se Tntampla
9i pentru ce se face 9i care sunt costurile, ar putea veni daca proiectul tot
va intra in 9edinta de consiliu, ar putea veni chiar Tn 9edin ja de consiliu ca
sa explice Tntregului Consiliul.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Este cea mai buna varianta, domnul Tartacuta, a9a ca o sa rugam
DATJ-ul ca ... va rog.

Asistent comisle

Da, a spus doamna Bardan ca o sa o sa fie chemaji.

Vroiam sa va precizez ca 9ase voturi pentru cinci ab+ineri 9i un vot
Tmpotriva Tnseamna aviz nefavorabil, dornnul pre9edinte.
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Mai este un punct pe ordinea de zi, este foarte tarziu, dar vi-I citesc.
A venit domnul de la Politia Locala a Municipiului Bucure9ti. Raport situajie
privind activitatea de taximetrie de la Gara de Nord, de la Aeroport, de la
Centrul Vechi, cu numarul de controale facute, amenzi aplicate, autoriza+ii
ridicate 9i propuneri. Este ora 12. Cum decideji, domnule pre9edinte. Este
foarte tarziu.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

O.K. Deci rugamintea, chiar daca au luat vot negativ din comisie,
rugamintea ca cei de la institut sa fie prezen Ii in 9edinja de consiliu
general, sa ni-I explice 9i vedem atunci care o sa fie votul final. §tim bine
ca votul este consultativ Tn comisii.

Acum, rugam pe domnul de la domnul 9ef serviciu de la Polijia
Locala sa ne explice exact punctual cate amenzi 9i cum cum putem sa
Tmbunatalim acaesta activitate de taximetrie din punctele fierbinji din
Bucu resti .

Muljumesc.

Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitati publice Voicu Daniel
– Poli jia Locala a Municipiului Bucure$ti

Buna ziua. Daniel Voicu sunt, §eful serviciului control transporturi din
poli jia locala a Municipiului Bucure9ti

O sa Tncep prin a mentiona faptul ca la Aeroportul Otopeni nu putem
efectua controale datorita faptului ca nu avem competen{a teritoriala. La
celelalte doua puncte avem Tn felul urrnator: la centru.. .

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Aji Tnceput cu standul, domnul coleg. Dumneavoastra credeti ca noi
nu 9tim noi 9tim unde-i Otopeniul?
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Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitati publice Voicu Daniel
– Politia Locala a Municipiului Bucure9ti

Da. Mi s-a cerut o situa+ie. va prezentam situa+ia in momentul de
fata

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Nu cred ca v-am cerut noi o situa jie de la Otopeni. Nu cred lucrul
acesta. Credeji ca noi nu 9tim unde-i Otopeni-ul?

Asistent comisie

Daca-mi permiteji, domnule §uhan, la comisia trecuta s-a discutat 9i
s-a cerut aceasta situatie. Este Tn procesul verbal 9i pe banda, de aceea
i-am trimis invitajia domnului director, care a trimis pe domnul 9ef serviciu.

Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitati publice Voicu Daniel
– Polljia Locala a Municipiului Bucure9ti

La centrul istoric am avut 12 actiuni de control cu 312 controale si
65 de procese verbale aplicate cu amenzi Tn valoare de 148000 RON, au
fost retinute 26 de autorizatii taxi 9i patru certificate profesionale adica
atestatele profesionale, s-au mai Tntocmit 20 de adrese catre autorita{i de
autorizare din judejul llfov cu solicitarea de rejinere a 20 de autoriza Iii taxi,
ulterior in baza constatarilor din teren au mai fost Tntocrnite

transportatorilor autorizajii Tnca 22 de procese verbale de constatari 9i
sanctionare a contraventiilor cu amenzi Tn valoare de 26500 RON. La Gara
de Nord am avut 28 de actiuni de control cu 746 de controale, adica
autoturisme taxi verificate din care au fost sanctionati 107 cu amenzi Tn
valoare de 231000 RON. Aici au fost aplicate 29 rejineri de autoriza+ii taxi,
cinci certificate profesionale taxi rejinute 91 s-au Tntocmit ulterior 30 de
adrese catre autoritali de autorizare din judetul llfov cu solicitarea de
retinerea a 30 de autorizatii taxi. Ulterior, in baza constatarilor au mai fost
aplicate inca 26 de procese verbale cu 29500 RON. Tot la Gara de Nord
am Tntocmit cinci adrese catre Brigada Rutiera pentru aplicarea masurilor
complementare de suspendare a dreptului de conducere a autovehiculelor
prin rejinerea certificatului de Tnmatriculare 9i a placujelor cu numele de
Tnmatriculare. in afara de serviciul nostru, serviciul control transporturi

26



utilita{i publice, mai au competen+a de control pentru activitatea de
transport persoane Tn regim de taxi 9i serviciul circulatie rutiera care in
decursul anului 2022 au aplicat 155 de procese verbale cu amenzi Tn
valoare de 211400 RON. Aceasta este activitatea pentru centrul istoric 9i
Gara de Nord.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Da. Multumim frurnos de statistica. Ideea, cred ca 9i ideea colegilor
no9tri consilieri generali a fost Tn felul urmator: pentru ca sunt foarte multe
sesizari, pentru ca sunt foarte multe abuzuri din partea taximetri9tilor clona
sau taximetri9tilor afiliaji la, cu licenji, care abuzeaza prin tarife care nu
sunt Tnregistrate pe aparat 9i care abuzeaza din punctul asta de vedere
foarte mult, asta ar fi ideea. Sunt convins ca s-au facut lucruri. Ideea e
cum se pot Tmbunata+i aceste controale 9i cum se pot intensifica. Cred ca
aici este de fapt problema 9i daca putem sa ajutam sau cum cream o
strategie Tmpreuna sau ac+iuni comune 9i cu polijia rutiera pentru a rezolva
acest flagel, in care sunt convins ca 9i inclusiv noi din Consiliul General
am trecut prin aceste lucruri prin care o cursa de 10 RON ne-a fost pretinsa
chiar si de 10 orI suma Ia o ora mai tarzie.

Multurnesc frumos 98 colegii vreau sa-i puna dansului Tntrebari 9i sa
vedem exact cum am putea Tmbunata li acest lucru.

Dornnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Da. §uhan sunt. N-am Tnteles daca activitatea pe care
dumneavoastra ati relevat-o prin cifrele respective se refera la la anul 2022
sau Ia ce alta perioada?

Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitati publice Voicu Daniel
– Poli fia Locala a Municipiului Bucure9ti

La anul 2022.

Domnul Consilier §uhan Valeriu Nicolae

Da. Dupa parerea mea, este absolut derizoriu rezultatul pe care
dumneavoastra Tl Tnregistrataji de cateva zeci de de, daca am Tnteles eu
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bine, daca n-am in+eles bine, atunci prezint scuze apriori. cateva zeci de
licente ridicate, amenzi de cateva sute de mii de lei. Mi se pare absolut
derizoriu, in contextul operativ, ca sa folosesc un terrnen drag institutiei
dumneavoastra, in contextul operativ extrem de grav. Taximetria
Bucure9ti este o ru9ine pentru acest ora9.

Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitali publice Voicu Daniel
– Polijia Locala a Municipiului Bucure9ti

Daca Tmi permiteti, domnule consilier general, banii serviciul control
transporturi are un efectiv de opt poli+i9ti locali.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Domnule, stati pujin. Staji putin. Sta Ii pujin, nu continua+i, ca in\eleg
in ce directie va duceji. Domnule, aici vorbiji cu consilierii generali cu
reprezentanti, membrii ai Consiliului de General al municipiului Bucure9ti.
Nu ma intereseaza pe mine ca 9eful durnneavoastra sau durnneavoastra
n-ati facut progrese sau executivul primariei n-a luat masurile necesare
Tncat sa va Tncadreze cu personal suficient astfel Tncat sa puteji asigura
disciplina Tn ceea ce prive9te activitatea de taxirnetrie. Nu ma intereseaza
acest aspect.

Domnul $ef Servlciu control transport 9i utilitati publice Voicu Daniel
– Poli jia Locala a Municipiului Bucure9ti

Este vorba de o lege, care ... un poli{ist.. .

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Domnule, nu vreau sa ma enervez. sa stiti ca eu va cunosc foarte
bine activitatea 9i a9 putea sa va dau ni9te elernente 9i ni9te raspunsuri
care {in de profesia dumneavoastra 9i de profesionalismul de care artrebui
sa daji dovada politia locala in general, dar nu cred ca v-ar conveni. Am
pus punct.

Continui. Eu vreau sa aud de la dumneavoastra, mi-a9 dori de fapt,
ca nu vreau sa fiu atat de imperativ, mi-a9 dori sa aud de la
dumneavoastra ce propuneri aveji. Am vorbit personal cu 9eful poti+iei
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locale impreuna §i cu domnul pre9edinte, cu dornnul director de la Directia
de Transporturi, dornnul Tartaculi, trebuie sa organizaji, sa faceti un plan
de masuri Trnpreuna cu protectia consurnatorilor, cu Ministerul
Transporturilor, cu lacu, cu milijia circulajiei, cu cine vreji dumneavoastra
pentru a, in mod periodic 9i Tn mod organizat, in baza acestui protocol,
pentru a stapani cat de cat acest fenomen, care e Tngrozitor. Repet, e o
ru9ine pentru Bucure9ti.

Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitati publice Voicu Daniel
– Polijia Locala a Municipiului Bucure9ti

Daca fmi permiteji, domnule consilier general, problema de fapt
consta Tn legea taxirnetriei care este o lege din 2003 9i care nu a suferit
modificari. Avem amenzi de Tntre 100 si 500 RON cu retinerea certificatului
profesional pe care noi trebuie sa-I transmitem catre emitent, adica
Autoritatea Rutiera Romana si care ei, Autoritatea Rutiera Romana trebuie
sa-1 dea Tnapoi taximetristului in termen de cinci zile. Deci este apa de
ploaie efectiv. Noi am tot facut propuneri 9i catre Directia de Transporturi,
din cate 9tiu Direcjia de Transporturi a facut un proiect de modificare a
legii pe care cred ca I-au 9i transmis la la Parlament.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Domnule, aji facut planul aIa de masuri? ca de scuze sunt satul.
Ceea ce faceji Dvs. este apa de ploaie. va spn din experien la proprie.

Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitati publice Voicu Daniel
– Politia Locala a Municipiului Bucure9ti

Da, protocolut de colaborare s-a incheiat la sfar9itul anului trecut cu
ANPC, care ne-au comunicat ca nu au competenje asupra 9oferilor 9i ei
vor actiona doar asupra operatorilor de transport.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Bun. O.K. in ceea ce prive9te atribujiunile lor, Dvs. in ceea ce
prive9te atribujiunile Dvs. Vreau sa va Tntreb ceva punctual: Dvs. acjionaji
in uniforma sau Tn haine civile?
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Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitati publice Voicu Daniel
– Politia Locala a Municipiului Bucure$ti

Serviciul circulajie rutiera acjioneaza Tn uniforma, noi acjionam in
civil. Avern ni9te veste speciale.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Bun. E in regula. Acjionaji in civil. Deci Dvs. va puteji urca ’intr-un
taxi de la centrul vechi sa va duca Tn Drumul Taberei. Puteji face lucrul
acesta, nu? sa constataji ca acela va cere 200 de lei.

Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitati publice Voicu Daniel
– Politia Locala a Municipiului Bucure9ti

Da. Problema este ca suntem prea cunoscu Ii. Noi suntem destul de
vechi ’in domeniul acesta si noi.. .

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Am injeles. Hai ca ne pierdem timpul. Dornnule pre9edinte, eu va
multumesc frumos pentru initiativa, ’Fmi dau seama ca nu nu, daca astea
sunt condijiile discu{iei, adica cali politi9ti locali sunt dornnule acolo? Ce,
sunteji la Obor? Trebuie sa aveji o specializare extraordinar de stricta ca
sa constataji o contraventie? Nu puteji schirnba pe aia opt, sa aduceji
saptamanal alji opt? Care e domne problema? Da ca sa nu fie cunoscuji.
Nu 9tiu sa Tncheie un proces verbal de contraven+ie? Nu 9tiu sa Tncheie
un proces verbal de constatare a unei fapte de Tncalcare a iegii?

Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitati publice Voicu Daniel
– Politia Locala a Municipiului Bucure9ti

E vorba de competentele fiecarui serviciu. Nu putea sa.. .
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Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Aualeu. Pe bune? Adica poli+istul local de la, nu 9tiu, de la ordine
publica nu poate sa costate o contraventie la taximetrie? Eu nu vad nu va
cred, dornnule 9ef de serviciu. Posibilitatea de organ constatator nu e data
de serviciu, de specializarea sau ma rog cum vreti sa-i spuneji, serviciul
din care face parte ci de calitatea lui. E poli list local.

Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitali publice Voicu Daniel
– Poli jia Locala a Municipiului Bucure9ti

Daca fmi perrniteji, domnule, e vorba de fi9a de post. Deci fiecare
polijist local are o fi9a de post.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Fi9a postului se nume§te. Da, am Tnteles treaba asta §i ce, nu poate
fi completata cu aspectul acesta?

Domnul $ef Serviciu control transport 9i utilitali publice Voicu Daniel
– Politia Locala a Municipiului Bucure9ti

Nu am eu cornpetenja asta.

Dornnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae

Pai staji pujin ca nu va Tntreb eu pe dumneavoastra ca sunteji
durnneavoastra responsabil. §eful durnneavoastra. V-a trimis pe
dumneavoastra. Acuma dumneavoastra luaji castanele. in sfar9it, domnul
pre9edinte, eu cred ca problema e mult mult mult mult mult prea
importanta ca sa o putem expedia in felul acesta. Cred ca trebuie
convocajii intr-adevar domnii director, directorul polijiei locale, directorul
de la transporturi , daca e nevoie chemam 9i de la alte institutii, poate chiar
un viceprimar general, ca domnul primar general in general n-are timp, sa
discutam aceasta chestiune la modul cel mai serios, nu la maniera asta
in sfarsit, eu am terminat.

Multumesc foarte mult pentru demersul dumneavoastra, domnule
pre9edinte. Mul{urnesc.
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Domnul Director executiv Tartacula Victor – Direcjia Transporturi

lertati-ma, imi permiteti sa vorbesc 9i eu doua minute. Victor
Tartacu@ sunt de la Transporturi. Pot? Se aude?

Asistent comisie

va auzim, domnule director.

Domnul Director executiv Tartacu Ia Victor – DirecTia Transporturi

Tmi cer mii de scuze. La subiectul acesta, spre deosebire de celelalte
doua Ia care n-am avut ce spune foarte rnult, dar la asta pot vorbi mult mai
mult decat cele doua minute. Deci vina este o vina colectiva pornind de la
legislajia najionala pana Ia noi institujional. Legislatia najionala a9a cum a
evidentiat si domnul de la Politia Locala, este absolut deficitara, este foarte
veche, foarte prost facuta, nu acopera sau 9i mai rau se contrazice Tntr-o
seriei Tntreaga de lucruri 9i m-am Tntalnit cu cei mai mari, cele mai mari
asocia{ii de taximetre 9i cu pre9edintele Cotar 9i am stabilit anurnite
rnodificari ale 38-ului in parlament, dar dupa cum bine 9titi, asta este un
lucru care dureaza foarte mult 9i nu este neaparat Tncununat de succesul
pe care ni-I dorim noi.

in alta ordine de idei, tot ceea ce se Tntampla, toate aceste probleme
pe care Ie fac taximetri9tii, au ca rezultat, a9a cum e 9i Tn alegeri, rezultat
faptul ca din ce in 8500 de licente pe care Ie dam noi, avem vreo 5000,
adica Tn ciuda faptului ca alte forme de taximetrie sunt mult mai scumpe
decat taximetria clasica, ele au ca9tigat teren din cauza atitudinii pe care
o au taximetri9tii, Tnsemnand pornind de la PFA-uri pana la societali
societati de taximetrie Pi nu Tn ultimul rand dispecerate fantoma,
dispecerate care Tncalcand in mod flagrant legea, dar este foarte greu de
a fi prins sub forma aceasta, dispecerizeaza taxiul din alte jude+e, lucru
care este complet interzis pe lege 9i asta este o alta chestiune Tn care noi
nu putem interveni. Acuma e simplu, noi ca diurectie Transport, in ciuda
faptului ca prin ROF am 9i atributii de control, iar Tn realitate nu pot efectua
controlul singur pentru ca, pe de alta parte pe alte legi, eu nu am dreptul
acesta. Tnsa este preconizata Tn perioada imediat urmatoare 9i cand ma
refer la imediat, ma refer la irnediat, adica saptarnanile astea care
urmeaza, un sistem de control si de verificare a tot ceea ce Tnseamna atat
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dispecerate cat 9i societati 9i societa{i de taxiuri. Dar va asigur, din pacate,
ca lucrurile acestea nu vor rezolva problema pentru ca de fapt e structural,
se afla o mare o mare problema, inclusiv ceea ce spune domnul de la
Politia Locala, ca amenzile sunt derizorii si lumea aceea le rade Tn nas
Dar noi aici am luat ni§te masuri care sa vor implementa Tncepand cu 1
februarie plus acjiunile de control pe care Ie vom face cu siguran@
Tmpreuna cu Polijia Locala pentru ca a9a cum am spus, noi nu avem
dreptul 9i cred ca adica speranja mea este ca departe de a ajunge Ia o
situatie perfecta, putem Tncerca sa mergem spre o normalizare a ei.

va multumesc.

Domnul Pre9edinte Melciu Florin

Multumesc frumos, domnul director, cu rugamintea sa revenim.
Ideea e ca celelalte cornisii sunt in a9teptare, mai sunt doua cornisii, erau
de la ora 12:00, multumesc si domnului de la Politia Locala si domnul
director 9i sa vedem exact un plan concis ca sa vedem cum putem rezolva.

Muljumesc frumos consilierilor generali 9i ne vedem la 9edinta.

Multumesc frumos. O zi buna va doresc

§edinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 12,15

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de platforma online de videoconferin+a WebEx pe
care s-a desfa9urat 9edin}a precum 9i pe baza votutui exprimat verbal de
catre consilierii generali .

PRESEDINTE
MELCIU FLORIN

SECRETAR
RAU GABRIEL

33




